
Protokół Wspólnego 

 Posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Tułowicach 

z dnia 07 listopada 2022 r.  

 

 

Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Tułowicach i trwało  

od godz.1630 do godz. 1750.  

W posiedzeniu udział wzięło 14 radnych, nieobecna Radna Anna Sokulska.  

 

Przewodniczący Rady Frederic Coppin przywitał wszystkich obecnych i przekazał 

prowadzenie posiedzenia Tomaszowi Gali Przewodniczącemu Komisji Budżetu i Spraw 

Gospodarczych, który stwierdził ich prawomocność, przywitał przybyłych na posiedzenie,  

a następnie przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie wspólnego posiedzenia Komisji i przekazanie przewodnictwa Komisji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu określającego 

wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawanie nauczycielom poszczególnych 

stopni awansu zawodowego dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego,  

za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczanie i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe, godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania 

innych składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy. 

4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny, w tym  

o wynikach egzaminu ósmoklasisty, z uwzględnieniem działań podejmowanych przez 

szkołę nakierowanych na kształcenie uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. 

5. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

6. Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

7. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy Gminy Tułowice  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 r. 

8. Informacja o skardze i listy do Wojewody Opolskiego. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2022 r. 

10. Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

11. Informacja o przebiegu wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za pierwsze 

półrocze 2022 r. i opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 28.09.2022 r. 

12. Informacja o oświadczeniach majątkowych. 

13. Zakup węgla za pośrednictwem gminy 



14. Remont przedszkola. 

15. Wolne wnioski. 

16. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący obradom Tomasz Gala zapytał czy są wnioski o zmianę porządku obrad. 

Brak wniosków. 

 

Ad. 3. 

 

Przewodniczący obradom Tomasz Gala poprosiła Panią Joannę Adamowską o wyjaśnienie 

zapisów uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu określającego 

wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawanie nauczycielom poszczególnych stopni 

awansu zawodowego dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki 

pracy, szczegółowe warunki obliczanie i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe, godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania innych 

składników wynagrodzenia wynikających ze stosunku pracy. 

Pani Adamowska powiedziała, że w związku z nowelizacją ustawy karta nauczyciela, od  

1 września br. wprowadzono nową skalę stopni, która zostaje zmniejszona. Likwidacji ulegną 

nauczyciel stażysta oraz nauczyciel kontraktowy, a w ich miejsce pojawia się nauczyciel 

poczatkujący, który będzie miał swojego mentora, wspierającego nauczyciela poczatkującego 

w procesie wdrażania w zawodzie. W związku z tym konieczna jest zmiana obecnie 

obowiązującej uchwały i dopasowanie jej zapisów do znowelizowanej ustawy. 

Brak pytań. 

 

Ad. 4. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Tułowicach Justyna Paszkowska przedstawiła informację  

o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny, w tym o wynikach egzaminu 

ósmoklasisty, z uwzględnieniem działań podejmowanych przez szkołę nakierowanych na 

kształcenie uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. Poinformowała, że do szkoły 

uczęszcza 359 uczniów, w tym 50 wychowanków w oddziałach przedszkolnych, liczba 

oddziałów szkolnych to 16 i 2 oddziały przedszkolne, 41 nauczycieli. Poinformowała o formach 

pomocy, czyli zajęciach dydaktyczno-wyrównawczych z matematyki i języka polskiego, 

zajęciach korekcyjno-kompensacyjnych z języka polskiego dla cudzoziemców, zajęciach 

rozwijających kompetencje emocjonalno-społeczne oraz indywidualnych zajęciach 

terapeutycznych i logopedycznych. Wymieniła również szereg innych zajęć przeprowadzanych 

w placówce. 

Podała wyniki egzaminów ósmoklasisty, które zdawało 57 uczniów z trzech oddziałów. 

Poruszyła również problemy związane z samookaleczaniem się uczniów, próbami 

samobójczymi oraz alkoholem dzieci w wieku 12 – 13 lat. 

 

Ad.5.  

 

Poproszona przez Przewodniczącego o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych, Pani Beata Miękoś powiedziała, że co 

roku minister finansów w drodze obwieszczenia ogłasza górne granice stawek podatkowych, 

które wzrastają o wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w I półroczu tego roku  

w stosunku do roku poprzedniego i obecnie wyniósł on 11,8%. W związku z tym po 

uzgodnieniach Burmistrz zaproponował podniesienie stawek o połowę maksymalnej kwoty, 

czyli o 5,9%. Dodała, że stawki podatku od środków transportu nie były podnoszone od 2015r. 



i powyższa uchwała podnosząca ten podatek o 5,9%, w skali roku zwiększy wpływy  

z podatku zarówno od osób fizycznych, jak i prawnych o około 45 tys. zł. 

Brak pytań. 

 

Ad. 6. 

 

Omawiając projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, 

poinformowała, że sytuacja jest analogiczna do poprzedniej uchwały i we wspomnianym 

obwieszczeniu mieszczą się zarówno środki transportowe, jak i opłaty lokalne. Identycznie 

stawki podatkowe zostały podniesione o 5,9% i jest to wzrost do budżetu około 295 tys. zł. 

Brak Pytań 

 

Ad. 7. 

 

Omawiając projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy Gminy 

Tułowice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 r. wyjaśnił, że ustawa  

o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, obliguje gminy do procedowania  

i przedstawienia rocznego Programu współpracy zawierającego zasady i cele współpracy  

z organizacjami oraz kryteriami przydziału środków. Poinformował, że zostały zarządzone 

obligatoryjne konsultacje, na które przedstawiciele stowarzyszeń nie stawili się.  

Wartość środków zaplanowanych na 2023 r. to 205 tys. zł. i jest wyższa od kwoty z roku 

poprzedniego. 

Radny Tomasz Gala zapytał, czy zaplanowana kwota wystarczy, na co Sekretarz odpowiedział, 

iż w zasadzie ilość podmiotów występujących o środki pozostaje bez zmian, a składane wnioski 

są analizowane i realizowane w sposób racjonalny. 

Brak pytań. 

 

Ad. 8. 

 

Sekretarz Gminy Wiesław Księski wyjaśnił, iż na telefoniczną prośbę Wojewody Opolskiego, 

została udzielona pisemna odpowiedź wyjaśniająca pewnych nieścisłości, które ujawnione 

zostały w trakcie analizy dokumentacji przesłanej przez tutejszy Urząd związanej  

z rozpatrzeniem skargi na Burmistrza Tułowic. 

 

Ad. 9. 

 

Poproszona przez Przewodniczącego Komisji o przedstawienie projektu, Skarbnik Bogusława 

Krawczyk wyjaśniła, że w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 

2022 r., zostały zwiększone dochody bieżące w wysokości 246 tys. zł., kwotę tę stanowią kwoty 

na obsługę dużej rodziny, wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat podatków w wysokości 

20 tys. zł., wpływy z podatku od osób cywilno-prawnych (sprzedaż przez syndyka Firmy 

NeoTech) - 221 tys. zł. oraz dochody wynikające z porozumienia z Wojewódzkim Funduszem 

Ochrony Środowiska – kolejnej edycji „Czystego powietrza” – 4556,90 zł. Dodała, że został 

sprzedany ciągnik ZGKiM-u wobec czego dochód majątkowy został zwiększony o 21 tys. zł., 

w związku z tym środki z dochodów bieżących zostały przeznaczone na określone cele: na 

obsługę zadań z zakresu administracji rządowej, tj. karty „Dużej rodziny” oraz na realizację 

zadań własnych na terenie Gminy tj. na remonty dróg, na czyszczenie rowów i piaskowników, 

zakup tabliczek z nazwami ulic w Szydłowie oraz na zwiększenie dotacji celowej dla ZGKiM 



na zakup hydrantów. Ostatnią pozycją zaplanowanych wydatków jest audyt energetyczny  

w szkole podstawowej.  

Poinformowała również o wprowadzeniu nowych zadań inwestycyjnych o wartości 114 tys. zł. 

projekt drogi transportu rolnego w Ligocie Tułowickiej, projekt przebudowy dróg w Szydłowie 

na ulicy Sosnowej, zakup przyczepy do ciągnika dla ZGKiM i zakup wiaty przystankowej. 

Wyjaśniła, że w wyniku otrzymanej interpretacji pomiędzy działami i rozdziałami zostały 

przesunięte środki dotyczące dodatku węglowego. 

 

Radny Krzysztof Chodorowski zapytał której drogi transportu rolnego w Ligocie, zostanie 

wykonany projekt, na co Burmistrz odpowiedział, że chodzi o drogę przez nowe osiedle, od 

stadionu do drogi wylotowej i wyjaśnił metodę wykonania. 

Radny Krzysztof Chodorowski zapytał czy droga w Goszczowicach „upadła”, na co Burmistrz 

odpowiedział, Ze wniosek zostanie złożony, jednakże zmieniła się punktacja i może zabraknąć 

punktów, projekt dotyczy drogi o niewielkiej długości. 

Radny Krzysztof Chodorowski przypomniał, że droga w Goszczowicach od 19 lat jest w bardzo 

złym stanie, z załamaną studzienką kanalizacyjną, wyraził swoje niezadowolenie, że kolejne 

projekty nie udały się. 

Burmistrz odpowiedział, że projekt drogi w Goszczowicach jest po zmianie, jest skrócony  

i myśli, że będzie zrealizowany w takim, czy innym zakresie. 

 

Dyskutowano na temat możliwości pozyskiwania środków na remonty dróg. 

 

Ad. 10. 

 

Skarbnik Bogusława Krawczyk poinformowała, że ostatnia wieloletnia prognoza finansowa nie 

uwzględniała sesji nadzwyczajnej i jednego zarządzenia, w związku z tym w dochodach 

bieżących budżetu zostało to wszystko zwiększone. Z tytułu dotacji celowych 135 tys. zł.,  

z tytułu najmu 15 tys., z tytułu odsetek od lokat 7 tys., dodatków węglowych ponad 400 tys.,  

z tytułu odsetek od nieterminowych wpłat 20 tys., z tytułu podatku od czynności cywilno-

prawnych 221 tys. i środków z tytułu pomocy przeznaczonych na świadczenia pieniężne, 

nadawanie numerów PESEL i dodatkowe zadania oświatowe 23 tys. zł. Dodała, że w 

wieloletnie prognozie zostały ujęte dochody majątkowe, które zawierają sprzedaż ciągnika oraz 

nowe zadania. W przedsięwzięciach dokonano zmiany polegającej na przesunięciu środków w 

wysokości 20 tys. zł. z budowy oświetlenia ulicznego na zadanie „budowa sieci wodno-

kanalizacyjnej w Gminie Tułowice”. 

Brak pytań. 

 

Ad. 11. 

 

Poproszona przez Przewodniczącego Komisji Skarbnik powiedziała, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa w drodze uchwały pozytywnie zaopiniowała przedłożoną przez Burmistrza 

Tułowic Informację o przebiegu wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze 2022 r., w tej 

sprawie zostały przedstawione wszystkie sprawozdania, min. o dochodach i wydatkach,  

o nadwyżce i deficycie oraz zobowiązaniach i należnościach w wybranych składnikach 

aktywów finansowych. Zostały również tabelarycznie przedstawione dochody i wydatki  

i w związku z tym dochody budżetowe zaplanowane w budżecie gminy na 2022 r. pozostały 

po zmianach w wysokości 22 8800 832 zł. zostały wykonane w wysokości 57 %. Plan 

wydatków budżetowych po zmianach w wysokości 25 939 230 zł. został wykonany w 46%, w 

tym wydatki majątkowe, po stronie planu wykonano w wysokości 8%. Skarbnik 



poinformowała, że realizacja budżetu Gminy Tułowice za okres I półrocza zamknęła się 

nadwyżką w wysokości 1 118 240 zł.  

Skarbnik dodała, że zarządzeniem Burmistrz przedłożył Radzie również sprawozdanie  

z wykonania budżetu za III kwartał 2022 r. i na przestrzeni tych trzech kwartałów budżet 

zmieniał się 28 razy, stan dochodów ostatecznie, łącznie z przychodami wynosi 29 414 588 zł.,  

i w tej samej kwocie bilansują się wydatki i rozchody budżetu ogółem. II kwartał zamknął się 

nadwyżką dochodów nad wydatkami kwotą 1 464 207 zł., a nadwyżka operacyjna wynosiła  

2 031 810 zł., dochody zostały wykonane na poziomie 75%, natomiast wydatki w wysokości 

62% w stosunku do planu. Omówiła również poziom spłat kredytów i pożyczek, a stan 

zadłużenia Gminy na dzień 30 września wynosi 1 935 250 zł., tak więc zadłużenie wynosi 

ogółem 7,65%. 

Brak pytań. 

 

Ad. 12. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij powiedział, że Radni otrzymali analizy swoich 

oświadczeń majątkowych i każdy widzi swoje uchybienia. Należy to przeanalizować podczas 

przygotowywania kolejnych oświadczeń.  

Dyskutowano na temat powtarzających się uchybień. 

 

Ad. 13. 

 

Burmistrz poinformował o spotkaniach w sprawie zakupu węgla za pośrednictwem gminy  

i problemach z tym związanych oraz próbach połączenia sił z innymi gminami. Dodał,  

że lokalny przedsiębiorca, zajmujący się dystrybucją opału nie był zainteresowany współpracą 

w tym temacie, a Gmina nie ma możliwości samodzielnej realizacji tego zadania i jest bardzo 

dużo niewiadomych w tej sprawie. Dodał, że trwają rozmowy z Firmą Imex Piechota, która 

wyraziła chęć współpracy, lecz na dzień dzisiejszy nie jest możliwe przedstawienie 

mieszkańcom konkretnych propozycji. Wyjaśnił, że Gmina poprosiła mieszkańców  

o zadeklarowanie zapotrzebowania na węgiel i dzięki temu zna skalę potrzeb. 

Poruszył temat deklaracji o źródłach ciepła i sytuacjach z tym związanych. 

 

Sekretarz Gminy Wiesław Księski wyjaśnił, odbyła się konferencja z przedstawicielami 

Ministerstwa Aktywów Państwowych z udziałem ponad 700 osób, a poprzednio konferencja  

z Ministrem z udziałem przedstawicieli Wojewody i gmin z terenu Województwa Opolskiego 

w związku z projektem ustawy, zgodnie z którą gminy powinny się określić, czy będą 

realizowały tę ustawę samodzielnie, przy udziale własnych sił i spółek komunalnych 

wykonujących usługi, przy okazji wspomniał o złożoności operacji i konieczności spełnienia 

odpowiednich warunków i obowiązkowych procedurach i czynnościach z tym związanych. 

Stwierdził, że Gmina Tułowice nie ma takich możliwości, co wyklucza możliwość 

samodzielnego wykonania.   

Sekretarz poinformował, że Gmina może wykorzystać do tej usługi inne podmioty, które 

zgodnie z ustawą o podatku akcyzowym są dopuszczone do sprzedaży węgla, w związku z tym 

brana jest pod uwagę Firma Imex Piechota, która ma wiele składów, duże doświadczenie, ma 

potencjał ludzki oraz organizacyjny w tej dziedzinie i złożyła list intencyjny. Przedstawił 

procedurę dystrybucji węgla wskazanej przez ustawodawcę oraz przewidywane koszty węgla 

dodając, że wszystko jest jeszcze na etapie uzgodnień. 

 

 

 



Ad. 14. 

 

Burmistrz poinformował, że projekt remontu przedszkola jest na ukończeniu, będzie tam ujęta 

winda i kuchnia, zmienione będzie również źródło zasilania, wszystko będzie eko,  z remontem 

wiąże się konieczność  wyprowadzenie dzieci z przedszkola, co jest wielkim wyzwaniem  

i w tej sprawie odbyły się już dwa spotkania z Dyrektorkami Przedszkola, Szkoły i Ośrodka 

Kultury. Koncepcja jest taka, że dwa oddziały dzieci pójdą do Szkoły, a trzy oddziały na Sali 

widowiskowej TOK. Wyraził nadzieję na ogłoszenie przetargu na przełomie lutego i marca 

przyszłego roku, a z uwagi na sprawy organizacyjne planowane prace rozpoczną się po 

zakończeniu roku szklonego. Burmistrz dodał, że w związku z tym sala widowiskowa będzie 

wyłączona z jakichkolwiek imprez na cały rok. 

 

Ad. 15. 

 

Przewodniczący Komisji Tomasz Gala powiedział, że  w związku z koniecznością rozpoczęcia 

planowanej sesji, punkt wolne wnioski zostaje przeniesiony na sesję. 

 

Ad. 16.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych zamknął posiedzenie wspólne 

Komisji Rady Miejskiej w Tułowicach. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych 

 

Tomasz Gala 


